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Děti se po  odpočinku vypravily do  školy, prázdniny 
skončily a  začaly školní povinnosti. V  září bývá stálé 
počasí a  věřím, že nám dozraje ovoce a  některé hroz-
ny vína, které nespálily jarní mrazíky. Pro část národa 
začíná třetí roční období – dle moravského kalendáře 
– BURČÁK (jaro, léto, burčák, zima). 

Během prázdnin bylo hodně dnů s vysokými teplotami, 
ale to k létu patří. Horší je, že málo pršelo, takže se pro-
hloubil nedostatek vláhy. 

I o prázdninách se ve městě stále něco dělo.

Velice pěknou akcí byly hody (29.-30.7.), pořádané 
mladými stárky. Na obchůzku se vydalo 18 párů stárků 
a  stárek, večerní zábavu navštívilo asi 550 lidí. Během 
zábavy se představili přespolní stárci (Březí, Drnholec, 
Popice, Vranovice). I nedělní program byl pěkný. Mlá-
deži děkujeme.

Pokračují práce na opravách zdravotního střediska. Jsou 
zde nové rozvody energií, datové kabely, vyzdívky, pro-
vedeny práce ke zlepšení statiky budovy. Stavební úpra-
vy by měly skončit do konce roku.

Firma Syner pokračuje v  budování protipovodňových 
opatření, která začínají být na  mnoha místech viditel-
ná. Práce na PPO mají trvat do poloviny dubna 2019. 
Při dobrém počasí bude doba výstavby pravděpodobně 
kratší.

Veřejnost možná nezaznamenala, že ještě před prázdni-
nami byla zpevněna část terasy za zázemím pro cestující 
u autobusového nádraží.

Byly zahájeny práce na fasádě a dalších stavebních ob-
jektech SVČ na  ulici Dlouhé. Akce by neměla dlouho 
trvat, zahájení práce kroužků nebude ohroženo.

Pokračují práce na dokumentaci na opravu Paarova zá-
mečku, což by mělo přinést zlepšení podmínek pro výu-
ku na I.stupni základní školy.

Stejně tak se připravují podklady pro opravu objektu 
Pfann na náměstí. Zde vznikne komunitní centrum. 

Chystáme projektovou dokumentaci pro rozšíření ka-
pacity mateřské školy i školy základní. Další informace 
budou poskytnuty zase příště.

Z kulturních akcí se můžeme zúčastnit 21.9. žákovského 
koncertu ZUŠ. Dne 22.9. se uskuteční Divadelní před-
stavení Manželský čtyřúhelník v sále Radnice od 19 hod.

Dětem, rodičům i  učitelům přejeme úspěšný vstup 
do nového školního roku a po celý rok pěkné známky.

Seniorům přejeme s  předstihem vše nejlepší ke  Svát-
ku seniorů, který je 1.října. Letos ho oslavíme v sobotu 
30.září na Radnici.

Pěkné a úspěšné září přejí
Ing. Josef Svoboda, starosta

Bc. Miroslav Novák, místostarosta
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ZE ZÁPISŮ RADY
A ZASTUPITELSTVA MĚSTA

85. schůze rady města konaná dne 21.6.2017 
projednala mimo jiné tuto problematiku:
• schválila memorandum s obcemi na využívání sběr-

ného dvoru na ul. Loděnická dle návrhu.
• schválila Dodatek č. 2 Smlouvy o spolupráci při zajiš-

tění zpětného odběru elektrozařízení prostřednictvím 
stacionárních kontejnerů s firmou ASEKOL a.s. Pra-
ha.

• schválila uzavření smlouvy o spolupráci při likvidaci 
odpadů (použitý potravinářský olej a  tuky) s firmou 
EKO-PF, s.r.o. Hlincová Hora.

• schválila odměny ředitelům příspěvkových organizací 
dle upraveného návrhu.

86. schůze rady města konaná dne 12.7.2017 
projednala mimo jiné tuto problematiku:
• uložila vyzvat zodpovědnou firmu provádějící proti-

povodňová opatření, aby upřesnila další postup prací 
na smolínské skládce a garantovala, že na smolínském 
kopci zůstanou po ukončení výstavby PPO pouze pa-
řezy.

• uložila dopravní komisi prověřit zákaz zastavení vozi-
del na ul. Lidické, vč. vydaných povolení ke stání vozi-
del pro zásobování prodejen na ulici.

• uložila prověřit, odkud je zásoben hotel Morava pit-
nou vodou a  kam jsou odváděny z  hotelu odpadní 
vody.

• schválila Dodatek č. 6 ke smlouvě o provozování vod-
ního díla pro veřejnou potřebu – kanalizace, mezi 
městem Pohořelice a Vodovody a kanalizace Břeclav, 
a.s.

• schválila Dodatek č. 9 ke smlouvě o provozování vod-
ního díla pro veřejnou potřebu – vodovodu, mezi 
městem Pohořelice a Vodovody a kanalizace Břeclav, 
a.s.

• schválila Kritéria hodnocení ředitelů škol zřizovaných 
městem dle předloženého návrhu.

• schválila podání žádosti o dotaci na revitalizaci domu 
Znojemská 546 a 860

• schválila opravu příčné uličky ul. Školní dle návrhu 
Ing.arch. Kaňka a Ing.arch. Blahové, Brno, řešení „zá-
dlažby“ dle varianty A.

• schválila Smlouvu o přeložce zařízení distribuční sou-
stavy č. 13009067 s  E.ON Distribuce, a.s. České Budě-
jovice, pro akci „Pohořelice, u kina, přel. k.NN“.

• schválila uzavření Smlouvy o výkonu odborné činnos-
ti pojišťovacího makléře a plné moci s firmou Euro-
valley s.r.o., Brno.

• vzala na vědomí Rozhodnutí o poskytnutí dotace vyda-
né Ministerstvem pro místní rozvoj ČR na projekt Re-
konstrukce Paarova zámečku v Pohořelicích, reg. číslo 

projektu CZ.06.2.67/0.0/0.0/16_062/0002862. Celko-
vá přiznaná dotace je ve výši max. 34.436.527,63 Kč. 
Ukončení realizace projektu do 28.6.2019.

• schválila zveřejnění záměru prodeje pozemků p.  č. 
7487/1 a p.č. 7489/3 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou dle 
navržených podmínek.

• schválila cenovou nabídku firmy Ing. Zdeněk Buček, 
Brno, ve  výši 1.350.000,- Kč bez DPH na  zakázku 
„Zhotovení PD na  rekonstrukci objektu Brněnská 
120, 121 v Pohořelicích“.

• jmenovala na  základě výsledků výběrového říze-
ní do  funkce vedoucí odboru územního plánování 
a  stavebního úřadu Ing.  Ivu Hrstkovou, s  účinností 
od 1.9.2017. 

• schválila ponechání částek vybraných během Slavnos-
tí města (dobrovolné vstupné) v církevních objektech 
Římskokatolické farnosti Pohořelice. Celkem se jedná 
o částku 8.568,- Kč.

87. schůze rady města konaná dne 2.8.2017 
projednala mimo jiné tuto problematiku:
• souhlasila se změnou licence na provozování zvláštní 

linkové osobní dopravy vnitrostátní, nový název linky 
„Nová Ves u Oslavan – Pohořelice“.

• schválila zapůjčení, postavení a  demontáž  pódia 
na  akci Mistrovství české republiky BMX kategorie 
DIRTJUMP od 25.8. do 27.8.2017. za městským par-
kem.

• doporučila schválit rozšíření účelu půjček z  Fon-
du rozvoje bydlení o  tyto položky, které ovlivňuji 
vzhled města – vybudování oplocení, nájezdové brány 
a  zpevněné příjezdové plochy do  výše 100.000,- Kč, 
s úrokem 5%, splatnost do 5 let. Demolice nemovitos-
tí do výše 150.000,- Kč s úrokem 3%, splatnost 5 let. 
Návrh postoupila do ZM.

• schválila přípravu žádosti o  dotaci a  podání žádosti 
o  dotaci ve  výzvě č. 077 Operačního programu Za-
městnanost, na  pokračovací projekt Péče o  děti I. 
stupně základní školy ve správním obvodu ORP Po-
hořelice II.

• schválila uzavření smlouvy o smlouvě budoucí s Olife 
Source, a.s., Lazarská 11/6, Praha, IČ 29291879, o ná-
jmu pozemku města pro výstavbu, instalaci a provoz 
veřejně přístupných dobíjecích stanic pro elektro-
mobily, s  podmínkou vypuštění bodu 3.3. smlouvy 
o smlouvě budoucí.

• schválila Smlouvu o centralizovaném zadávání v sou-
vislosti s  podáním centrální poptávky po  elektřině 
a plynu v rámci sdružených služeb dodávky elektřiny 
a  plynu na  Českomoravské komoditní burze Klad-
no prostřednictvím makléře FIN-servis, a.s. Kladno, 
mezi městem Pohořelice a obcí Vlasatice.

• schválilo v  rámci veřejné zakázky malého rozsa-
hu - Rekonstrukce Paarova zámečku - zhotovení 
projektové dokumentace pro provedení stavby jako 
nejvhodnější nabídku uchazeče ARCHIKA - pro-
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jekční kancelář s.r.o., Tomešova 503/1, Staré Brno, 
602  00, IČ:29318581, nabídková cena včetně DPH 
1.633.500,00 Kč. Současně schválilo uzavření smlouvy 
s vybraným uchazečem.

• schválila v  rámci veřejné zakázky malého rozsahu 
-ZHOTOVENÍ PROJEKTOVÉ DOKUMENTACE 
- ZŠ Pohořelice - přístavba, ulice Dlouhá,   jako nej-
vhodnější nabídku uchazeče Ing. arch. Jindřich Kaněk, 
Výholec 17, Brno 624 00, IČ: 121 45 581, nabídková 
cena  bez DPH 1.815.000,00 Kč. Současně schválila 
uzavření smlouvy s vybraným uchazečem.

XVIII. zastupitelstvo města konané dne 
21.6.2017 projednalo mimo jiné tuto 
problematiku:
• schválilo závěrečný účet a  účetní závěrku města Po-

hořelice za rok 2016 a vyjádřilo souhlas s celoročním 
hospodařením města, a to bez výhrad.

• schválilo rozpočtové opatření města č. 6/2017 dle 
předloženého návrhu včetně doplňku k  tomuto roz-
počtovému opatření.

• schválilo prodej pozemku č. p. č. 2603 o výměře 216 
m2 a pozemku parc. č. 2604 o výměře 114 m2,  vše v k. 
ú. Pohořelice nad Jihlavou

• schválilo prodej části pozemku p. č. 2602/4 o výměře 
cca 50 m2 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou.

• schválilo prodej části pozemku p. č. 2023/1 v k. ú. Po-
hořelice nad Jihlavou o výměře cca 120 m2.

• schválilo poskytnutí dotace ve výši 200 tis. Kč a uza-
vření Veřejnoprávní smlouvy, příp. dodatků ke stáva-
jícím Veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace 
z  rozpočtu města Pohořelice, se subjektem TJ Sokol 
Pohořelice. 

• vzalo na vědomí informaci o úhradě pokuty vč. pří-
slušenství firmou Syner Morava, a.s. v  celkové výši 
1.157.569,29 Kč za  nedodržení podmínek Smlou-
vy o  výstavbě „lokalita před kasárnami“ ze dne 
11.12.2007.

• pověřilo vedení města k vypracování projektové doku-
mentace pro zhotovení přístavby MŠ formou kontej-
nerové výstavby, vyřízení stavebního povolení a k za-
dání výběrového řízení na zhotovitele této stavby dle 
předloženého návrhu. ZM pověřuje správce rozpočtu 
města přípravou rozpočtového opatření dle výsledku 
výběrového řízení na  zhotovitele stavby, které bude 
předloženo do ZM ke schválení.

• schválilo termín konání Slavností města Pohořelic 
a okolí ve dnech 8.6.-10.2018.

Mgr. Renata Babčanová, MÚ Pohořelice
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JINDŘICHŮV HRADEC

Dobrý den vážení přátelé. Rok s  rokem se nám sešel 
a nejen, že jsme už zase o jeden rok starší, ale také nám 
,jak říkáme ,,ten rok nějak rychle utekl‘‘. A tak jako loni 
i letos se Klub seniorů z Pohořelic vydal na první výlet 
za krásami naší země. Celý výlet jsme spojili nejen pro-
hlídkou krásného města a zámku Jindřichův Hradec, ale 
také jako turistický výlet.

Víte, že oficiální historie české turistiky se začala psát 11. 
června roku 1888, kdy byl založen první Klub českých 
turistů. Jeho předsedou byl zvolen nám všem dobře zná-
mý-třeba ze seriálu ,,Sňatky z rozumu‘‘ cestovatel a mi-
lovník přírody Vojtěch Náprstek.

Samotné město Jindřichův Hradec má asi 22 000 obyva-
tel, nachází se v Jihočeském kraji a leží na řece Nežárce.
Jsou zde rybníky, kterým se říká velký a malý Vajgar má 
rozlohu 49 ha. Přes něj se klene masivní kamenný Vaj-
garský most. V tichých vodách Vajgaru se odráží krásný 
zámek a ten je středem našeho zájmu a naší návštěvy.

První zmínka o Jindřichově Hradci pochází už z 9 a 10 
století, kdy tady bylo Přemyslovské hradiště. Na konci 
12. století tento kraj ovládl rod Vítkovů a  ti ho mněli 
v držení až do 16. století, kdy vymřeli po meči. Největší 
rozkvět tohoto města byl za vlády Jindřicha IV. z Hradce 
a  jeho syna Adama. Právě v  této době za pomoci Ital-
ských stavitelů přestavěli celé sídlo na  pohodlný rene-
sanční zámek. Tito stavitelé pracovali také pro měšťany 
a tak zde můžeme nají i na náměstí spousty výstavných 
domů. Zlatý věk tohoto města končí roku 1604, kdy 
vymřeli páni z Hradce a panství převzal Vilém Slavata 
z Chlumu a Košumberka. Vypuknutím třicetileté války 
začal úpadek kraje i  města.Koncem 17. století převza-
li panství Černínové z  Chudenic. Celý zámecký areál 
má dnes asi tři a  půl hektaru a  je třetím nejrozlehlej-
ším komplexem u nás. Uměnímilovní Černínové se dali 
do přestavby divadelního sálu,kterému se v té době říka-
lo ,,komoedisaal‘‘. A celý zámek upravili na velmi poho-
dlné sídlo. Naneštěstí postihl v roce 1773 zámek i město 
velký požár, který zničil podstatnou část zámku a  tím 
i sbírek a vybavení. V roce 1801 vypukl další požár, ještě 
větší a ničivější. Vyhořelo přes 300 domů a uhořelo ně-
kolik desítek lidí. Provizorně zastřešený zámek, byl svý-
mi pány opuštěn a chátral. Byl využíván jako hospodář-
ské středisko panství, z velkých arkád byly zřízeny stáje.
Rondal sloužil jako dřevník, sklad zvěřiny a  také jako 
chlév. Teprve nová vlna romantismu přinesla pro celý 
zámek naději. Z Černínského paláce se sem v roce 1851 
přivezl rodový archiv a  začaly opravy. Pro město byla 
velmi důležitá doba starostování jistého pana V. Nexe-
ry, který zde žil v letech 1882-1908. Město zaznamenalo 
velký rozmach, byla sem po vleklém jednání přivedena 
trať a  to v  roce 1887. V  téže době proběhla přestavba 
vodního mlýna na Křižíkovu elektrárnu. Město Jindři-
chův Hradec dostalo jako druhé v Čechách provizorní 
elektrické osvětlení. Dne 1. dubna následujícího roku, 

se rozsvítilo elektrické světlo i  ve  městě a  to natrvalo. 
Tím se stal Jindřichův Hradec prvním městem v  Ra-
kousko-Uhersku, kde bylo zavedeno elektrické osvět-
lení i do soukromých domů. A co se dělo se zámkem? 
Počátkem 20. století se opravily další části zámku, ale 
přesto, některé části zůstaly neopraveny. Černínům pa-
třil zámek až do roku 1945, kdy byl na základě dekretu 
prezidenta republiky č.12/1945 zkonfiskován. Špatný 
stav zámku se ale nadále zhoršoval a hrozil zřícení ně-
kterých částí.

Až v  roce 1976 byla zahájena generální rekonstrukce, 
která s přestávkami trvala téměř dvacet let. Nákladem 
120 milionů korun byl zámecký komplex zachráněn 
a v roce 1993 opět zpřístupněn veřejnosti. V roce 1996 
byl prohlášen národní kulturní památkou a je označo-
ván za perlu jižních Čech.

Také něco ze zdejších pověstí - Velký zvon z  kostela 
Nanebevzetí Panny Marie nechal odlít měšťan Hanuš 
Knauer a to za peníze, které jeho kůň náhodou vyhrabal 
ve své stáji. Zvon měl prý tak mohutný hlas, že jej bylo 
slyšet na dvě hodiny cesty.

Pro ty, kteří chtějí vědět víc o  tomto krásném měs-
tě a  zámku, mohou informace najít na  internetových 
stránkách pod názvem ,,zámek Jindřichův Hradec‘‘.

Pokud se sem vypravíte, můžete se ubytovat v  malém 
krásném hotýlku, pod názvem ,,Bílá paní“, nebo v ,,Cik-
lo pensionu Kasperk“, kde cena za  nocleh se snídaní 
za osobu stojí pouze kolem 350 Kč.

Vážení přátelé, ráda bych odpověděla touto cestou 
na  četné dotazy týkající se Klubu seniorů z  Pohořelic. 
Celkový počet našich členů je 160 osob. Pokud má ně-
kdo zájem se k nám připojit, je opravdu srdečně vítán. 
Muže se přidat k pondělnímu klubu, který si říká Dám-
ský klub, nebo nás může navštěvovat v úterý odpoled-
ne, kdy je u nás Klub paličkování a v neposlední řadě 
se může připojit ke  středečnímu klubu, tedy ke Klubu 
seniorů. Dále k našim členkám patří škola třetího věku, 
kterou můžete také navštěvovat a  vzdělávat se a  nebo 
ke cvičenkám, která pravidelně každý týden cvičí v naší 
sokolovně.

Pokud tedy píšeme tyto články za Klub seniorů Poho-
řelice, myslíme tím všechny členky a  členy klubu, bez 
rozdílu kdy a který den klub navštěvují. A ten také jako 
jediný dostává finanční prostředky na svůj provoz. Jsme 
jeden Klub seniorů z Pohořelic nad kterým drží ochra-
nou ruku M.Ú. Pohořelice za což jim děkujeme.

S přáním šťastné cesty

Klub seniorů z Pohořelic a M.Horychová
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TENTOKRÁT NAVŠTÍVÍME
HRAD KARLŠTEJN A MĚSTO

Na tento výlet jsme si opět přivstali a z Pohořelic jsme 
vyrazili v 5.30 hodin ráno. Cesta je dlouhá asi 252 km 
což je 2.50 hodiny. Hrad a  město Karlštejn se nachází 
v kraji středočeském a leží asi 30 km za Prahou.

Příjezd ke hradu dlouho skrýval náš cíl, ten pak neče-
kaně vykoukl mezi vršky stromů a vzal nám návštěvní-
kům svou krásou dech. Hrad Karlštejn se vypíná u řeky 
Berounky západně od  Prahy. Zdejší krajina je krásná 
a malebná, proto se ani nedivíme, že Karel IV. zde začal 
s budováním hradu a to v roce 1348. Tento rok byl pro 
římského císaře a českého krále velmi plodný. Ve stej-
ném roce založil a  začal budovat Nové město pražské 
a také pražskou univerzitu. S hradem Karlštejn měl vel-
ké plány, viděl v něm centrum Svaté říše římské. Snad 
právě pro to je z hradu jedna velká nedobytná pokladni-
ce, kde byly uloženy říšské i české korunovační klenoty 
a také svaté ostatky, které Karel IV. zaujatě shromažďoval.
Karlštejn byl zbudován tak kvalitně, že jej obléhatelé ni-
kdy celý neobsadili. To platí i pro husity, kterým odolalo 
málokteré opevnění. S  koncem panování Lucemburků 
na našem území však začíná význam Karlštejna upadat. 
V roce 1619 z něj byly dokonce odvezeny do Vídně čes-
ké korunovační klenoty. Říšské klenoty z hradu odvezl 
bratr Václava IV. Zikmund a to o 200 let dříve. Karlštejn 
zvolna chátral a  upadal v  zapomnění. Zájem o  něj se 
zvedl o dalších asi 200 let později a na konci 19. století 
se začalo s  velkolepou rekonstrukcí, vedenou Josefem 
Mackerem, která dala hradu dnešní podobu. Dnes tedy 
vypadá asi tak jako kdysi, když se na něj díval jeho za-
kladatel, Otec vlasti Karel IV.

Jedna zajímavost: Jako ke  každému správnému hradu 
se i  ke  Karlštejnu váže nějaká pověst či legenda. O  té 
nejznámější pověsti vám rádi něco prozradíme. Toto 
sídlo by mohlo také nést název ,,České Čachtice“. Ano, 
i  Karlštejn totiž měl svoji krvelačnou paní, která ale 
měla mnohem méně obětí než naše všem známá Alž-
běta Báthoryová. V 16. století zde žila manželka míst-
ního purkrabího Kateřina Bechyňová a  ta mívala dost 
sadistické choutky, především vůči mladým služebným.
Na její řádění upozornil karlštejnský děkan Václav Há-
jek z Libočan, i  tak počet utýraných obětí dosáhl čísla 
čtrnáct. Pražský komorní soud odsoudil zlou Kateřinu 
k umoření hladem. Její manžel se však pomstil. Hájka 
jako lotra přivezli podvázaného pod koněm z Karlštejna 
do Prahy. Ovšem dva dny po její smrti zemřel i předse-
da komorního soudu. A  tak umučené dívky prý od  té 
doby bezcílně chodí po Karlštejně jako Bílé paní. Ten-
to příběh o  tyrance Kateřině má reálný základ, ovšem 
nejznámější pověst je o tom, že na hrad neměly přístup 
ženy, pravdivá ale není. Ženy na  hradě normálně žily, 
pouze nesměly vejít do patra Velké věže, kde byly právě 
v Kapli svatého Kříže uchovávány korunovační kleno-
ty a  další cennosti. Vyzdobena souborem 129 desko-
vých obrazů z dílny mistra Teodorika. Celá kaple byla 

zabezpečena čtyřmi železnými dveřmi a  devíti zámky. 
Sám císař Karel IV. do  ní vstupoval s  velkou pokorou 
a bos. Na motivy této pověsti roku 1884 napsal Jaroslav 
Vrchlický divadelní hru  a podle ní v roce 1973 natočil 
Zdeněk Podskalský jeden z nejznámějších českých mu-
zikálových filmů ,,Noc na Karlštejně“. Určitě si všichni 
vzpomenete, že krále a  královny se perfektně zhostili 
tehdy ještě skuteční manželé Vlastimil Brodský a  Jana 
Brejchová. Další významnou rolí si zde zahrál také Ja-
roslav Marvan, zemřel několik týdnů po premiéře filmu. 
Za  tento film dostal honorář 10 tisíc korun. Dále zde 
hráli například Waldemar Matuška, Karel Höger a jiní. 
Všechny písně složil skladatel, dnes zesnulý Karel Svo-
boda. Ty ani dnes po více než čtyřiceti letech nezestárly.

Perlička na konec: Karlštejn, tento symbol zlatých věků,-
se také stal předmětem legendárního podvodu na který 
si také určitě vzpomenete. Prvotřídní český podvodník 
a ,,hochštapler“ jménem Harry Jelínek dokázal přesvěd-
čit a pobláznit amerického milionáře, že je hrad jeho ro-
dové sídlo. Uspořádal zde pro něho velkolepou hostinu 
a  zanedlouho mu hrad prodal. Když Američan zjistil, 
jak se věci mají, Jelínka asi ze strachu před zesměšněním 
ani nezažaloval. A naopak se snažil celou situaci ututlat. 
O celé této transakci se v roce 1981 natočil film pod ná-
zvem ,,Velká sázka o malé pivo“ s Oldřichem Kaiserem 
v hlavní roli.

Karlštejn je od roku 1918 ve vlastnictví Česka a je zpří-
stupněn veřejnosti. Kromě architektury se sem návštěv-
níci jezdí podívat na repliku svatováclavské koruny. Pro 
strávníky je zde pár zajímavých názvů restaurací, jako 
například ,,Obžerství u kněžny‘‘,,Pod dračí skálou‘‘ a jiná 
zajímavá jména..

Za Klub seniorů z Pohořelic Marie Horychová

FOLKLÓRNÍ DEN A BABSKÉ HODY 
V POHOŘELICÍCH

Pohořelické ženy zvou na folklórní den a babské hody 
2017, které se konají v sobotu 7. října 2017

Program dne:

Hodová obchůzka od  7.00 do  19.00 hod. Součástí ob-
chůzky je:

15:00 – 17:00 hod. – hodové zahrávky
• hospoda U Kašpárků – folklorní soubor Rozmarýnek, 

Mužský pěvecký sbor z Mistřína

20:00 – 3:00 hod. – hodová zábava
• sál Radnice, vstupné 100,- Kč
• k tanci a poslechu hrají „Amatéři z Dobšic“
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ZUŠ POHOŘELICE
VE ŠKOLNÍM ROCE 2017/2018

Prázdniny jsou pryč a my jsme se jako každý rok na kon-
ci školního roku zařekli, že budeme odpočívat. Ale jak 
už to bývá, prázdniny jsou vlastně čas, kdy učitel pře-
mýšlí, chystá a plánuje příští školní rok. Minulý rok byl 
pro nás opravdu úspěšný. V hudebních soutěžích zaujali 
naši žáci poroty v  krajských kolech. Výtvarnou soutěž 
Miss úlet – miss výtvarný model navštívilo 70 účastníků 
z celé republiky a ze spřátelené ZUŠ Brezová pod Bra-
dlom. Výtvarné práce našich žáků soutěží v září v celo-
státním kole soutěže vyhlášené MŠMT ve  Šternberku 
a  výtvarná technika fused plastic recyklující mikroté-
nové sáčky uspěla v soutěži 120 škol a získala 2. místo 
v 1. ročníku soutěže Druhotná surovina vyhlášené Mi-
nisterstvem průmyslu a obchodu.  Cenu jsme si převzali 
na slavnostním ceremoniálu v senátu ve Valdštejnském 
paláci v červnu. V září nás čeká za odměnu výlet do zá-
bavního Vida centra v Brně.  Muzikál Lví král II ocenilo 
publikum ve  vyprodaném kinosále bouřlivým potles-
kem „ve  stoje“. Muzikálem jsme také zahájili Slavnosti 
města Pohořelice a  podíleli jsme se na  velmi krásném 
projektu Noc kostelů. Uskutečnilo se celkem 5 absol-
ventských koncertů, vznikla nová školní kapela Dřez 
band hrající jazz a  spousta dalších kulturních zážitků 
během celého loňského roku. Naši příznivci a návštěv-
níci se mohou těšit na tradiční projekty a akce, ale také 
na spoustu novinek.

Již v prázdninových měsících se připravuje scénář a hu-
dební podklady pro tradiční muzikálové představení. 
O  čem bude ten letošní? Po  dlouhém zvažování jsme 
se nakonec rozhodli pro pohádku .... zkuste uhodnout 
sami. Původní pohádka byla natočena v  roce 1968, 
na Slovensku v zámku Bojnice. Rostislav Komosný při-
pravuje hudební podklady pro kapelu známých písní, 
jako jsou například: Znám jednu starou zahradu, Maluji 
a maluji nebo Kujme pikle. Zdeňka Šichová připravuje 
scénář a vybírá ty nejlepší zpěváky a zpěvačky pro role 
krásné princezny Helenky a prince Václava. Výtvarníci, 
Hana Celnarová a Lukáš Moravec, si lámou hlavu nad 
tím jak technicky ztvárnit neobvyklý a nadčasový inte-
riér zámku. Zuzana Mašterová připravuje choreografie 
pro taneční oddělení, které se zapojí do příběhu oproti 
originálu. Na premiéru se můžete těšit v květnu 2018.

V říjnu chceme navázat na loňský koncert a křtění no-
vého křídla Petroff a v podzimním melancholickém čase 
nabídnout příznivcům chvilku pro vážnou hudbu. 

Další akcí, na  kterou se těšíme, bude Zpívání s  čes-
kým  rozhlasem v  rámci projektu Zpívá celé Česko 
ve spolupráci s Městem Pohořelice a Mužáky.

Milou tradicí se stalo pravidelné vánoční vystupování 
žáků ZUŠ Pohořelice v  Gaudiu v  Brně. Koncerty pro 
mentálně postižené jsme začali realizovat před pěti lety. 
Musíme říci, že klienti Gaudia jsou vynikající publikum. 
Odezva, kterou poskytují našim žákům je opravdu mo-
tivující. Děti se tam rády vracejí a  my se rádi díváme 
na spontánnost projevu jak našich žáků, tak poslucha-
čů. Je to jedna z těch chvil, kdy víte, proč milujete svoji 
práci.

V  tomto školním roce nás také neminou přípravy 
na  různé soutěže. MŠMT vyhlásilo již v  srpnu oblas-
ti, v kterých se bude ve školním roce 2017/18 soutěžit. 
Mimo jiné se zúčastníme soutěže ve hře na bicí, dechové 
nástroje žesťové i dřevěné, cimbál , ve zpěvu a také ZUŠ 
Pohořelice bude reprezentovat taneční oddělení a cim-
bálová muzika. Držte dětem pěsti, ať se daří.

Ani v  tomto školním roce nebude chybět Novoroční 
koncert, koncert učitelů a absolventské koncerty. Slav-
nostním absolventským koncertem zakončí studium 
13 absolventů, z  toho 8 klavíristů, 3 absolventi ve  hře 
na housle, 1 na akordeon a 1 z výtvarného oddělení. 

Celorepublikový festival ZUŠ OPEN, který vznikl 
na podnět Magdalény Kožené, bude v termínu 24. květ-
na. ZUŠ Pohořelice bude podporovat festival slavnost-
ním koncertem hudebního oddělení.

V  letošním školním roce připravujeme také spoustu 
nových kurzů a školení pro děti a dospělé. Snažíme se 
tak uspokojit zájemce o  studium, kteří nebyli přijeti 
pro naplněnou kapacitu školy. Pro ty nejmenší od října 
zahájíme kurz Integrované přípravné výchovy. Kurz je 
vhodný pro děti od 4 let věku. Kurz je prvním sezná-
mením s hudbou, tancem a výtvarným uměním formou 
her a zábavy.

Těšíme se na spolupráci s MŠ Pohořelice, ZŠ a MŠ Poho-
řelice, OU Cvrčovice, s Mužáky, Klubem seniorů a dal-
šími spolky, školami a obcemi, pro které realizujeme vy-
stoupení, projekty a kulturní vystoupení v Pohořelicích 
a okolí.

Přejeme žákům, aby se jim školní rok 2017/18 vydařil, 
těšíme se na spolupráci s rodiči, těšíme se na návštěvu 
diváků na našich školních akcích, které připravujeme.

Přeje Hana Celnarová a kolektiv 
pracovníků ZUŠ Pohořelice
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Jak se žije v Pohořelicích ředitelce ZUŠ, 
paní Mgr. Haně Celnarové

Poznámka: Článek vyšel ve zkrácené podobě 19. 5. 2017 
v Brněnském deníku Rovnost, v příloze „Jak se žije v Po-
hořelicích“. 

Zanedlouho to bude již 5 let, co jste byla Krajským 
úřadem Jihomoravského kraje po úspěšném konkurz-
ním řízení jmenována do  funkce ředitelky Základní 
umělecké školy v  Pohořelicích. Za  Vašeho vedení se 
škola neuvěřitelně prosvětlila, provzdušnila, a přede-
vším otevřela městu. Nemalou měrou k tomu přispě-
ly i nadstandardní aktivity, které veřejnosti nabízíte. 
Čeho si na tom, co se podařilo, ceníte nejvíce?

Vážím si vztahu rodičů ke škole. Zájmu, který nekončí od-
chodem jejich ratolesti z výuky. Rodiče nabízejí spolupráci 
i konkrétní pomoc, dokážeme spolu neformálně komuni-
kovat; zkrátka se vnímáme i v té lidské rovině. Vážím si 
spolupráce s  ostatními organizacemi a  spolky. Toho, že 
s námi počítají a často nás samy oslovují. Při společných 
vystoupeních se víc poznáváme a  tím i  víc prolínáme.  
Mám radost, že se podařilo školu zrekonstruovat, upravit 
a zlepšit její vybavenost, takže je v ní příjemně žákům, ro-
dičům i nám pedagogům. Velmi si cením, že se nám jako 
jedné z mála škol už několik let daří zapojit žáky všech 
studijních oborů do jednoho projektu - muzikálu, v němž 
se zpívá, hraje divadlo, tančí mezi vlastnoručně vyrobený-
mi kulisami a to vše doprovází „živá“ kapela.  A že začí-
náme vrůstat do kulturního dění obce a jsme její součástí.

Školu nejen řídíte, ale máte i  bohaté pedagogické 
zkušenosti jako vyučující výtvarného oboru.  Jistě se 
shodneme na tom, že vzdělání představuje hodnotu. 
Ale přesto, že se pohled veřejnosti na školství za po-
slední roky výrazně proměnil, je práce učitele mnoh-
dy devalvována. Proč k tomu podle Vás dochází?

V současné společnosti se velmi cení rychlý úspěch. Rych-
lost a  efektivita. A  to očekáváme i  u  vzdělávání. Máme 
mylnou představu, že čím je dražší a čím slibnější je rych-
lý úspěch bez překážek, tím je kvalitnější. Mírou úspěchu 
pak hodnotíme i kvalitu učitele, aniž bychom si uvědomo-
vali, že učení je dlouhodobý proces, který snese srovnání 
např. i s vrcholovým sportem. Proč tam nikoho nepřekva-
pí, že se sportovec na důležité klání připravuje i několik 
let? A  přitom je to stejné: U  obojího je potřeba trpělivé 
práce, odvahy k překonávání překážek a svůj význam zde 
má i případný neúspěch a jeho přijetí. Důkazem kvality 
naší pedagogické práce může být kapela „Junior Band“, 
ve které dál pokračují bývalí žáci školy.

Absolvovala jste Střední školu textilní v  Brně, obor 
Návrhářství a  modelářství oděvů, poté následovalo 
studium Pedagogické fakulty na Masarykově univer-
zitě v Brně – obor Výtvarná výchova a vizuální tvorba. 
Už během studií jste získala řadu ocenění. Za všechny 
jmenujme např. Čestné uznání rektora MU v  mezi-

národní soutěži „Fenomén kniha“. Otevírala se před 
Vámi slibná kariéra, jak na uměleckém, tak na peda-
gogickém poli. Vy jste ale dala přednost Pohořelicím, 
dokonce jste nějaký čas pracovala na Městském úřadě 
jako 1. kulturní referentka. Co Vám toto období dalo?

I když to může někomu připadat jako klišé, já jsem se těši-
la, že budu pracovat pro lidi. Ale vzpomínám, že jsem cí-
tila i velký respekt k autoritám a o to více jsem byla časem 
překvapená, že se zde nepěstuje nadřazenost, lidi „na sebe 
slyší“, umí přiznat i svou omylnost a jsou schopni oprav-
dového dialogu. Pokud bych se měla vyjádřit jednoduše, 
odpověděla bych: umění komunikace a vazby, kterých si 
vážím a které trvají dodnes.

Město bude letos v červnu pořádat již 13. ročník Po-
hořelických slavností. Málokdo však ví, že to byla Vaše 
koncepce, jejíž prvotní myšlenkou bylo, dát lidem 
příležitost k potkávání se a sdílení se. Stála jste také 
u zrodu občanského sdružení „POHODA“ (POHOře-
lický Divadelní Ansámbl) nebo „AMIS ART“ (Přátelé 
umění). Nejrůznějšími kulturními akcemi se snažíte 
oživovat místní tradice…. Věnujete se nadále i vlastní 
tvorbě, malujete, pořádáte výstavy… Kde k tomu vše-
mu berete energii a pro Vás tak typický entuziasmus?

Hnacím motorem je pro mě můj syn a pohled na svět dět-
skýma očima. Říká se, že kdyby dospělí nepřesvědčili děti 
o tom, že lidé neumí létat, tak děti létají. Honzík to má 
podobně. Neptá se, proč to či ono nejde, ale co má udělat 
proto, aby to šlo. Stejně, jako děti v ZUŠ. No, a entuziaz-
mus? Ten je mé povaze nějak daný. Dokážu se snadno 
nadchnout pro zajímavý nápad, i když se zpočátku zdá 
být hodně bláznivý a nereálný. Při tvorbě, nebo při řešení 
pracovních problémů prožívám jako sportovci při závodu 
adrenalin a napětí.
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Zmínili jsme Vaši uměleckou tvorbu – módní návr-
hářství a malbu. V ní se můžeme setkat s rozličnými 
tématy, mezi ta neotřelá patří např. orbitaly. Existuje 
nějaký námět, který byste ráda zpracovala, nebo to zá-
leží spíš na momentálních emocích a jejich síle?

Většinou dopředu o ničem konkrétním nepřemýšlím. Roz-
hodující jsou skutečně emoce; něco, co vás osloví, co máte 
chuť zpracovat a předat dál. Módní návrhářství je sympa-
tické jako určitá forma tzv. užitého umění – svou invenci 
vtisknete do  modelu, který díky svému nositeli opravdu 
žije a  mnohdy se s  okolím konfrontuje intenzivněji než 
obraz visící na zdi věhlasné galerie. V malbě mám ráda 
portréty. Přitahuje mne zobrazování lidského těla, lidské 
tváře a emoce v nich čitelné i jen tušené. Jsem fascinova-
ná pohybem, světem známým i méně poznaným a tajem-
ným. Všechno, co vytvářím, vnímám jako sdělení.

Kdybyste vlastnila onen pověstný kouzelný proutek, 
co byste jeho mávnutím změnila k lepšímu?

Byla bych ráda, kdyby se všichni naučili život aktivně pro-
žívat, aby nebyli jen jeho součástí a mnohem více se rado-
vali i z drobných úspěchů a obyčejných věcí.

Děkuji za rozhovor a přeji Vám splnění co nejvíce pro-
fesních i soukromých přání.

Autor:Ludmila Tesařová
Foto: Zdeňka Šichová

ČÍ SÓ HODE??? NAŠE!!!

Dechová muzika znějící do teplé letní noci. Skvělá atmo-
sféra, hudba, tanec, smích. Pozpěvující mládež oblečená 
do krojů, obnovující folklórní tradici. Slova vystihující 
Jakubské hody roku 2017, které se uskutečnily ve dnech 
29. – 30. července. V našem městě byly oživeny po dlou-
hých šesti letech pohořelskou chasou, vedenou Patrikem 
Pařilem a Žanetou Pařilovou. 

K již zmíněné letní noci plné zábavy a tance, však nebyla 
jednoduchá cesta. S důkladnou přípravou se začalo již 
v únoru. Bylo potřeba vše pořádně promyslet a naplá-
novat tak, abychom jsme nezklamali ty, kteří nám věřili 
a celou dobu pomáhali. Velký dík patří Petře Svobodové, 
která byla naši hlavní poradkyní, ať už se jednalo o výběr 
správných krojů, výrobu věnečků pro děvčata či vonic 
pro chlapce. Paní Heleně Nožičkové děkujeme za ušití 
kapsiček a jiných drobnosti ke kroji, které se v průběhu 
hodů velmi hodily.

Pravidelně jsme se scházeli v sále Radnice, kde jsme nej-
dříve začali s nácvikem Moravské besedy pod taktovkou 
paní Jany Dudové. Pro většinu byl však větší problém 
zpěv. S touto překážkou nám velmi pomohl pan Ivo Far-
kaš. Přípravy vyvrcholily v týdnu před osudným víken-
dem. Ve čtvrtek bylo postaveno pódium před sportovní 

halou, rozestavěno posezení a ostatní potřebné pomůc-
ky za pomoci pracovníků údržby města Pohořelice ve-
dených panem Bartoněm. V  pátek jsme celý prostor 
nazdobili a  slavnostně postavili máju, musíme se však 
přiznat, že až na druhý pokus, protože jsme zapomněli 
připevnit okrasný věnec.  

Ani jsme se nenadáli a byla tu sobota, na kterou jsme se 
v  duchu všichni už neuvěřitelně těšili. V  brzkých ran-
ních hodinách se na  sále Radnice sešly všechny stár-
ky. S  oblékáním a  česáním nám pomáhaly maminky 
a  zkušenější bývalé stárky, kterým tímto moc děkuje-
me. O něco později se připojili i stárci a v devět hodin 
jsme se společně vypravili ke kostelu. Pan starosta nám 
zde slavnostně předal hodové právo a pan farář prone-
sl krátkou řeč o významu hodů a požehnal hodovému 
vínu. Následně jsme se přesunuli na  ulici Brněnskou 
(za rychlý převoz děkujeme panu Vranešicovi), kde za-
čala obchůzka a zvaní spoluobčanů na večerní zábavu. 
Přes úmorné horko a časovou náročnost jsme obchůz-
ku zvládli, a po malé občerstvovací pauze, kterou nám 
zajistil pan Mlčoch, jsme se vydali k prostranství před 
sportovní halou.  

Jakubské hody jsme zahájili slavnostním nástupem 
a Moravskou besedou. Pak již následovala samotná zá-
bava, kterou jsme zpestřili půlnočním překvapením. 
Hodová atmosféra byla fantastická. Výrazně k  ní při-
spěla dechová hudba Ištvánci a návštěvou nás potěšili i 
přespolní stárci ze širokého okolí. Atmosféru pak do-
tvořilo neuvěřitelné množství samotných návštěvníků. 
Zábava skončila až v brzkých ranních hodinách.  

V neděli odpoledne se konala mše v kostele svatého Ja-
kuba Staršího. Odpolední program probíhal opět před 
sportovní halou, kam jsme se přesuli za doprovodu ka-
pely. Dechovou hudbu Ištvánky ze Šardic následně vy-
střídali Mužáci z Pohořelic a cimbálová muzika Ponava 
pod vedením pana Farkaše. Do jednotlivých vystoupení 
se pěvecky zapojila děvčata z pohořelické chasy za spo-
lečného doprovodu ostatních stárek a  stárků. Za  slad-
kou vsuvku v  podobě domácích koláčků děkujeme 
babičče Dohnalové, Pařilové, Nožičkové, Kurimaiové, 
Kohútové a mamince Kolínkové. Nezbyl ani drobeček. 
Stejně tak jako kokosové pusinky paní Kurimajové při 
pusinkovém sóle.
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KNÍŽKA PRO PRVŇÁČKA

V úterý 20.6.2017 byla Radnice opět plná života. V rám-
ci projektu Už jsem čtenář – knížka pro prvňáčka jsme 
rozdávali knížky s  názvem Lapálie v  Lampálii našim 
prvňáčkům. Letos je ve čtyřech třídách 79 dětí. Tak jako 
loni, jsme měli hosta, který dětem knihy předával, tak 
letos jsme si jednoho taky pozvali. Byl to náš mladý spi-
sovatel Ivan Stuchlík.

Ke slavnostní příležitosti jsme využili i slavnostní míst-
nost. Vše probíhalo v obřadní síni. Děti chodily po tří-
dách. Řekli jsme jim podrobnosti o  projektu a  co je 
zvláštního na knize, kterou dostanou. Že se nedá nikde 
koupit, a že je určena pouze pro žáky 1. tříd. Potom jsme 
představili Ivana a  jeho knihu. Po  předání knih přišlo 
na  řadu čtení. Každý musel kousek z  nové knihy pře-
číst, abychom slyšeli, jak pěkně děti čtou. Také Ivan 
kousek z té své přečetl. Děti ho hltaly očima. Nevěřily, 
že kluk jako on, už napsal dvě knihy. A jak se nám svě-
řil, už píše třetí. Také jsme se dozvěděli, že by se chtěl 
jako spisovatel živit. Při té příležitosti jsme poprosili 
děti, aby za  nás předaly Ivanovi dárek, který jsme mu 
koupili za naši knihovnu  jako poděkování za darování 
jeho druhé knihy. Zvolili jsme dárek hodný začínajícího 
spisovatele, pero Parker. Ivanovi se dárek líbil. Děti si 
knížky odnášely se slibem, že je přes prázdniny přečtou 
a přijdou nám říct, jak příběh dopadl. Jsme tedy zvědavé 
a budeme čekat.

Martina Minaříková, knihovnice

KULTURNÍ KALENDÁŘ KNIHOVNA
• 20.9.2017 v 17 hod. | Beseda s mladým spisovatelem 

Ivanem Stuchlíkem
• 3.10.2017 v 17 hod. | Hypnotizér Jakub Kroulík
• 11.10.2017 v 18 hod. | Přednáška Sekty
• 1.11.2017 v 18 hod. | Přednáška Sekty
• 22.11.2017 v  17 hod. | Beseda Astrologie a  zdraví 

s Evou Matulovou

Konec hodů pro nás byl velmi emotivní. Všechny nás 
mrzelo, že to krásné a příjemné co jsme spolu zažili je 
u konce. Semknutí skupiny však nepolevilo ani po ho-
dech a jako parta správná zažíváme další dobrodružství 
na cestě životem.

Závěrem bych chtěla za  celou pohořelickou chasu po-
děkovat všem, kteří se podíleli na  přípravě, organizaci 
a  samotném uskutečnění Jakubských hodů, především 
Městu Pohořelice, zvláště paní Bilavčíkové, našim spon-
zorům a  rodičům. Velké díky patří Patriku Pařilovi, 
který měl jako hlavní stárek celkovou organizaci hodů 
na starosti. Již teď se na Vás těšíme v příštím roce. 

Za pohořelickou chasu Aneta Dufková
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SVČ POHOŘELICE

Naše akce na měsíc září
• 2.9. | sobota | Vystoupení FS Rozmarýnek na Slav-

nostech chleba ve Slupi | Vystoupení folklórního sou-
boru Rozmarýnek na akci Slavnosti chleba ve Slupi.

• 6.9. | středa | Zajištění výukového programu v rámci 
otevření dětského dopravního hřiště | Zajištění vý-
ukového programu dopravní výchovy systematické 
na nově otevřeném dětském dopravním hřišti v Poho-
řelicích.

• 8.9. | pátek | Srandy kopec + Koloběžkování | Tra-
diční zahajovací akce výtvarné a sportovní  disciplíny, 
možnost vyzkoušet si nové dopravní hřiště, přihlašo-
vání do zájmových kroužků.

• 16.9. | sobota | Vystoupení FS Rozmarýnek v Šitbo-
řicích | Vystoupení folklórního souboru Rozmaýnek 
v odpoledním programu v rámci hodů v Šidbořicích.

• 17.9. | neděle | Znojemské vinobraní - vystoupení FS 
Rozmarýnek | Vystoupení folklórního souboru Roz-
marýnek v rámci programu Znojemského vinobraní, 
vystoupení v 11.00 hod.

• 23.9. | sobota | Slavnostní otevření discgolfového 
hřiště v  Pohořelickém parku | Slavnostní otevření 
discgolfového hřiště v  Pohořelickém parku, dopro-
vodné soutěže.

Další připravované akce:
• Výukové programy pro okolní ZŠ a MŠ dopravní vý-

uka systematická
• Volejbalové turnaje

Klub mládeže Oáza

Na základě vzrůstajícího zájmu o činnost klubu mláde-
že Oáza, rozšiřujeme nabídku o další kroužky a aktivity 
od října 2017. Tradiční klubová činnost bude tedy rozší-
řena o sportovně zaměřený kroužek, turistický kroužek 
Kolumbus a výtvarnou činnost.

Sportovně zaměřený kroužek | Kroužek, ve kterém se 
účastníci pomocí her a soutěží naučí některé z doved-
ností vodáka, horolezce, ale i  třeba něco o  posilování 
a o dalších sportovních aktivitách.

Turistický kroužek Kolumbus | Kroužek zaměřený 
na poznávání okolí Pohořelic, práci s mapou a buzolou, 
poznávání okolí, geocatching i vychytávky, které se hodí 
v přírodě.

Výtvarné aktivity | trendové a výtvarné aktivity, které 
potěší nejednoho teenagera.

Srandy kopec

Tradiční zahajovací akce SVČ Pohořelice, program se-
staven z  výtvarných a  sportovních disciplín, možnost 
vyzkoušet si nové dopravní hřiště, přihlašování do zá-
jmových kroužků. Závěrečný táborák spojený s opéká-
ním špekáčků.

V letošním školním roce jsme tuto akci spojili s Kolo-
běžkováním, protože máme k dispozici dopravní hřiště, 
které můžete vyzkoušet. Koloběžkování je určena pro 
celé rodiny. Na dětském dopravním hřišti uspořádáme 
koloběžkové závody, kdy závodit budou celé rodiny (ro-
diče + děti nebo děti + babička, dědeček). Chceme, aby 
si rodiny v  dnešní uspěchané době našly čas pro sebe 
a  strávily tak příjemné chvíle s  rodinou i  příbuznými. 
Dále si všichni procvičí, jak umí ovládat koloběžku a zá-
kladní pravidla silničního provozu.

Aktuální nabídka kroužků ve školním roce 
2017/2018

Přihlášky do kroužků na nový školní rok 2017/2018 jsou 
k dispozici na SVČ Pohořelice, na internetových strán-
kách www.svcpohorelice.cz a u pracovníků SVČ.

Těšíme se na vás v novém školním roce.

kolektiv SVČ Pohořelice
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ZŠ POHOŘELICE

Novinky ze školy

Na konci školního roku 2016/2017 měli žáci naší ško-
ly nabitý program. Kromě ukončení známek ze všech 
předmětů se účastnili také několika akcí doplňujících 
teoretické znalosti nebo rozšiřujících jejich kulturní 
a společenský rozhled.

Třídy vyrážely do různých koutů naší vlasti na vlastivěd-
né exkurze, někteří žáci jeli dokonce až do jižní Anglie, 
aby mohli ověřit svoje znalosti angličtiny. Páťáci se vy-
pravili na školu v přírodě do Hůrek v Beskydech. 

Poslední školní týden proběhly prezentace seminárních 
a absolventských prací v sále Městského úřadu v Poho-
řelicích. Témata byla opravdu zajímavá a  různorodá. 
Mnozí se předvedli jako výborní moderátoři a překva-
pili publikum sebejistým projevem. 

V závěru června nesměl chybět ani sportovní den a ma-
žoretky předvedly svým spolužákům několik sestav, se 
kterými během roku vystupovaly na  veřejných akcích 
i na Slavnostech města Pohořelice. Podrobněji o někte-
rých akcích si přečtěte v dalších článcích.

Dva měsíce prázdnin jsou pro žáky zaslouženým od-
počinkem. Učitelé nabírají sílu během dovolené, ale již 
koncem srpna chystají školu na nový školní rok. Někte-
ří zaměstnanci však pracují i během léta, aby byly třídy 
vymalované a uklizené. Letos se také podařilo zmoder-
nizovat vybavení kuchyně a  některých kabinetů. Tělo-
cvična se dočkala nové šatny, dveří a kabinetu. V budově 
na Lidické se stavební úpravy dotkly vstupní chodby. 

Doufáme, že veškeré úsilí o  stálé zlepšování učeben 
a celkového prostředí školy ocení nejen žáci a zaměst-
nanci školy, ale také rodiče a ostatní návštěvníci školy.

Nový školní rok 2017/2018

Prázdniny vždy rychle uběhnou a  je tu opět nástup 
do  školy. Protože 1. září připadá na  pátek, vyhlásilo 
MŠMT začátek vyučování až od  pondělí 4. září 2017. 
Nejinak je tomu i v naší škole. Nově nastupující žáci 0. 
- 3. tříd přicházejí na Lidickou, žáci 4. - 9. tříd na Dlou-
hou. Přesné umístění tříd bude rozepsáno na vstupních 
dveřích, rozdělení žáků pak bude vyvěšeno na dveřích 
příslušné třídy. První den budou děti ve škole pouze 1 
vyučovací hodinu. 

Přihlášení do  školní družiny a  dětského klubu pro-
běhne:
• v úterý 29. srpna 2017 od 10 -12 hodin a od 14 - 16 

hodin

• v pátek 1. září od 9 do 12 hodin
• v pondělí 4. září od 8 do 11 hodin ve ŠD Lidická 12

Na všech přihláškách bude datum 4. září 2017.

Pravidelný provoz družiny začne od úterý 5. září 2017 
včetně ranní od 6.30 hodin. Provoz ŠD denně do 16.45 
hodin. Dětský klub do 18.00 hodin. Pro žáky 4. a 5. tříd 
je ranní družina na ulici Dlouhé ve třídě vedle sborovny.

Přihlášení do školní jídelny proběhne:
• v týdnu od 28. 8. do 1. 9. každý den od 8 do 12 hodin 

v kanceláři vedoucí školní jídelny (Dlouhá 35, vstup 
z boku budovy po schůdkách)

• první školní den, tj. v pondělí 4. 9. 2017 od 7 do 15 
hodin

Ti, co jdou poprvé, musí přijít osobně, protože budou 
kupovat čipy. Lze také někoho pověřit, ale musí mít 
všechny informace od  rodičů pro vyplnění přihlášky 
a zálohu 120 Kč na čip.

Další informace včetně formulářů přihlášek naleznete 
na našich webových stránkách: www.zspohorelice.cz

Hana Konečná, ZŘŠ

Absolventské práce počtvrté

Ve středu 28. června se na Městském úřadě v Pohoře-
licích uskutečnila již tradiční školní slavnost spojená 
s prezentací absolventských a seminárních prací. K mi-
krofonu se ve středeční dopoledne dostalo 12 řečníků, 
kteří předvedli publiku velmi zajímavé příspěvky na nej-
různější témata. Od čtvrtohor v podání Robina Langera 
jsme se dostali až k Jeleně Marjanovič a jejímu pohledu 
na „Srbsko očima české Srbky“. Velmi pozitivně na pu-
blikum zapůsobila ekologická kritika lidstva v  podání 
Viktorie Peichlové. Radim Ráček oblečen do  vojenské 
uniformy připomněl hrdinské skutky našich předků v 1. 
světové válce. Daniel Rozčinský prokázal velmi hluboké 
znalosti kultury japonských samurajů. Hlasitý aplaus si 
vysloužil Radek Bzduch za svůj nevšední projev spoje-
ný s ukázkou vznášejícího se dronu. Velmi originálním 
projevem a prezentací se představil Tomáš Novotný s té-
matem virtuální realita. Radim Pohanka posluchačům 
připomněl hrůzy holocaustu a 2. světové války s téma-
tem Buchenwald. Podobné téma zvolil i  Jakub Chrást, 
který se věnoval komunistické diktatuře v Českosloven-
sku (pracovní tábory). Markéta Horáková představi-
la výtvarné techniky spojené s hmotou zvanou FIMO. 
Sabina Benšová si získala publikum svými znalostmi 
a podmanivým projevem o vesmírných zajímavostech. 
Michael Mažgút nás překvapil svými znalostmi o  ar-
mádní technice z války ve Vietnamu a poukázal na utr-
pení civilního obyvatelstva ve válkách.
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Pestrost prací ocenil také pan starosta a místostarosta, 
kteří se pravidelně této akce účastní. Na  závěr ředitel 
školy ocenil žáky, kteří dosáhli v tomto roce úspěšných 
výsledků při reprezentaci školy a rozloučili jsme se s od-
cházejícími žáky devátých ročníků. 

Velmi nás potěšil nebývalý zájem rodičů o  prezenta-
ce prací. K vidění byly i slzy dojetí pramenící z hrdosti 
na své dospívající potomky. Nutno podotknout, že na-
prosto zaslouženě. Jsme na vás také pyšní!

Lukáš Mertlík

BMX exhibice

Dne 20. června se pro žáky naší školy uskutečnila BMX 
exhibice v pohořelickém Army Dirt parku. Na progra-
mu byla jízda na kolech BMX. Vystupovali zde Dominik 
Vacík, Zdeněk Pešek, Adam Halbich a devítiletý Mirek 
Vanc, kteří nám předváděli triky jako nofoot, 360, back 
flip nebo condor. Za některé kousky sklidili velký pot-
lesk. Dozvěděli jsme se také něco o historii a pravidlech 
tohoto netradičního sportu. Součástí byla i asi patnácti-
minutová pauza, během které si žáci mohli jízdu na kole 
BMX vyzkoušet, což mělo velký úspěch.

Celá exhibice trvala dvě hodiny. I když bylo velké teplo, 
všichni jsme si tuto akci moc užili a doufáme, že se příští 
rok bude konat zase.  Někteří dokonce hned odpoledne 
navštívili park znovu, aby se ještě projeli.

Daniel Matute, Martin Zákoutský (7.A)

Za Alžbětou do Anglie a zpátky

Ve dnech 4. – 9. června jsme se s žáky 2. stupně vydali po-
znávat krásy Anglie. Po brzkém nedělním budíčku a ná-
sledném rozloučení se s rodiči jsme všichni plni energie 
vyrazili vpřed. Po  několikahodinové jízdě autobusem 
jsme dorazili do Calais, kde nás čekalo noční přespání. 
Po nabrání síly a dobré snídani, jsme se konečně nalo-
dili na trajekt. Díky slunečnému počasí bez mraků nás 
po chvíli plavby začaly vítat břehy Anglie. I přes ztráty 
čepic jsme si všichni plavbu náramně užili, a to dokonce 
bez žaludečních obtíží. Pak už nás jen čekala ta nejlepší 
část celého zájezdu, tedy poznávání přírody a památek 
Anglie a seznámení se s „náhradní“ rodinkou.

Jako první se nám do cesty postavil hrad Dover, kde nás 
potrápil výstup na jeho věž Great Tower. Ti, co na stém 
schodu nenechali své plíce, se pak radostně kochali vý-
hledem na přístav. Jako další nás čekalo město Hastings 
a návštěva pašeráckých jeskyní, kde nás prováděl dvojník 
Jacka Sparrowa. Na závěr dne nás zastihl první anglický 
deštík, a  tak už jsme se pro jistotu jen vydali směrem 
do Worthing, kde na nás již čekaly naše anglické rodiny. 
Někteří plni očekávání, jiní s nervozitou a obavami, se 
rozjeli do nových domovů. Hned první noc jsme zjisti-
li, že „náhradní“ rodiny jsou nejen bezvadné, ale že pro 
nás dělají vše, co nám na očích vidí.

Další den se projevilo typické anglické počasí, kdy jsme 
díky dešti museli mírně pozměnit plány a vyrazit vstříc 
nákupnímu centru v  Portsmouth. Výkřiky nadšení 
a tleskání napříč autobusem nám jasně řekly, že náhrad-
ní plán byl žáky schválen. Po náletu na Primark a další 
obchody jsme se pak spokojeni vydali do historických 
doků. Už při výstupu z autobusu nás překvapil poměrně 
silný déšť, který přišel snad z  jediného mráčku na ob-
loze. Déšť trval sice jen 2 minuty, přesto nás dokázal 
promočit ze všech stran a  zničit nám deštníky. K  pře-
kvapení všech následně vysvitlo slunce a my jsme celý 
zbytek odpoledne strávili mezi námořníky se sluníčkem 
v zádech.

Třetí den v Anglii byl naplánován ve městě, ale násled-
ně i mimo civilizaci. Nejdříve jsme zavítali do jednoho 
z nejznámějších přímořských letovisek – města Brigh-
ton. Přes všechny památky a zajímavosti tohoto města 
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nám v paměti jistě nejvíce utkvěla vzpomínka na surfa-
ře, kterým evidentně nevadila teplota moře kolem 12°C. 
Paní učitelka si šla pro zahřátí koupit rovnou tři šálky 
horké kávy. Po obědovém „fish and chips“ jsme se pře-
místili na útesy Seven Sisters, kde tak nějak „fučelo jako 
blázen“. Někteří si dokonce začali tematicky prozpěvo-
vat písničku „I belive I can fly“. Některým se to nejspíš 
i podařilo. Paní učitelka si naopak užívala klid, protože 
přes vítr nebylo slyšet žádné volání žáků ani jejich do-
tazy.

A  pak už se nachýlil poslední den, který jsme strávili 
po boku Jejího Veličenstva královny Alžběty II. v Lon-
dýně. Čekala nás dlouhá procházka přes London Eye, 
Houses of Parliament, Westminster Abbey, Buckingham 
Palace až po Tower of London, kde jsme na závěr dne 
zhlédli anglické korunovační klenoty. Paní učitelka pak 
byla uchvácena korunovační korunou Alžběty  II., ze-
jména pak jedním obřím diamantem. Když na něj to-
tiž koukala, hlavou jí běžela věta, že kdyby jeden tako-
vý kamínek vlastnila, už nikdy by nemusela opravovat 
žádné písemky. Pak přišel jeden žák s otázkou, jestli je 
Churchill ten známý komik a hned procitla.

Před odjezdem do České republiky nás čekalo hromad-
né pojídání párků na  parkovišti u  autobusu a  poté už 
jsme jen s plnými břichy a únavou přežili opět několi-
kahodinovou cestu zpět ke škole. Shledání s rodiči bylo 
plné dojmů a nákupních tašek navíc.

Radka Horníčková

Spaní ve škole

Těsně před koncem školního rokuv pondělí 26. 6. 2017 
se uskutečnila akce přespání ve škole pro děti z 1. B.  No-
covat jsme sice měli v  naší třídě, ale usoudili jsme, že 
bude lepší přespat u přípravňáčků, protože hned vedle je 
kuchyňka, sprcha i WC, a my tak budeme mít všechno 
lépe dostupné. Nejprve jsme si ve třídě uložili spacáky 
a pyžama a pak jsme vyrazili do Cvrčovic ke splavu. Ces-
ta nám krásně ubíhala, za chviličku jsme byli na místě 
a odměnou nám bylo malé osvěžení v podobě koupání.

Zhruba po  dvou hodinách jsme se vydali na  zpáteční 
cestu do školy. Na školním dvoře jsme hráli hry a sko-
tačili jsme na herních prvcích, které tam máme. Na ve-

čeři jsme si opekli špekáčky a pak už nastal čas večerní 
hygieny a uložení do spacáků. Aby se nám lépe usínalo, 
pustily nám paní učitelky film na DVD.

Ráno kolem 6. hodiny jsme se začali postupně probou-
zet, společně jsme posnídali a paní učitelky nám nachys-
taly svačinku na úterní dopoledne. Nakonec jsme ukli-
dili třídu a už nyní se těšíme, jak si tuto akci příští rok 
zopakujeme.

Jana Slaná a Tamara Gazdíková

komerční inzerce
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ODDÍL JUDO DOLNÍ KOUNICE
V TRBOUŠANECH

Nábor do juda:
• Nábor do přípravky probíhá po celý školní rok vždy 

každé pondělí a pátek od 17.00 hod v tělocvičně pod 
Obecním úřadem v Trboušanech. 

• Rozvrh tréninků pro všechny kategorie na www.judo-
kounice.eu.

• Pro všechny zájemce od 6 do 100 let bez rozdílu po-
hlaví.

• Jsme otevřeni všem nadšencům, kteří se chtějí podílet 
na chodu našeho klubu.

Těšíme se na vás!

Kontakt:

www.judokounice.eu | facebook: Judo Dolní Kounice
• Michal Sajaš | sajik@judokounie.eu   

+ 420 724 342 299
• Robert Heryán | rheryan@judokounice.eu  

+420  602 240 214

Proč oddíl Judo Dolní Kounice?
• Tréninky až 4x týdně za cenu 1.400 Kč/rok. Každý dal-

ší rodinný příslušník 700Kč/rok. 
• Pravidelná čtvrtletní sportovní soustředění.
• Výborný sportovní kolektiv. 
• Bohaté sportovní výsledky na  mezinárodních, celo-

státních i regionálních soutěžích.
• Posilovna – během tréninku čekajícím rodičům nabí-

zíme zázemí včetně využití posilovny, zdarma. 
• Cílem a snahou nás trenérů je, aby si naši mladí čle-

nové vytvořili celoživotní vztah ke sportu, aby byli ne-
jenom dobrými a úspěšnými sportovci, ale především 
vyrovnanými, sebejistými a ohleduplnými lidmi.

Proč judo?
• Kondiční a výkonnostní sport, způsob sebeobrany.
• Judo poskytuje dětem všestranný rozvoj, vytváření 

návyků na pravidelné sportování, všeobecnou obrat-
nost, pohyblivost, koordinaci, osvojení základních vě-
domostí o daném sportu, pravidla, dodržování kázně, 
vztahu ke kolektivu, osvojení správné životosprávy.

• Organizací UNESCO judo bylo vyhlášeno jako nej-
vhodnější 

• sport pro malé děti.
• Krásná disciplína na olympijských hrách.

SLAVNOSTNÍ OTEVŘENÍ
DĚTSKÉHO DOPRAVNÍHO HŘIŠTĚ
V POHOŘELICÍCH - 6. ZÁŘÍ 2017

Dne 6. září 2017 proběhne slavnostní otevření Dětské-
ho dopravního hřiště v Pohořelicích.  Hřiště bude vol-
ně přístupné veřejnosti od 13 hodin do 17 hodin (vstup 
přes venkovní sportoviště sportovní haly).

Dopravní hřiště se nachází na ulici Dlouhé, a to v těsné 
blízkosti venkovních sportovišť Sportovní haly v Poho-
řelicích, Střediska volného času Pohořelice a  Základ-
ní školy a  Mateřské školy Pohořelice. Má tedy ideální 
polohu pro pořádání dopravní výchovy nejen pro žáky 
základní a  mateřské školy v  Pohořelicích, ale také pro 
volnočasové aktivity střediska volného času na  téma 
dopravní výchova. Vzhledem k tomu, že SVČ Pohoře-
lice již dlouhou dobu aktivně spolupracuje s BESIPem 
Jihomoravského kraje a věnuje se pořádání dopravních 
dnů v rámci celého správního obvodu ORP Pohořelice 
(a nejen v něm), předpokládáme, že bude dopravní hři-
ště vytíženo i ze strany základních škol z celého okolí.

Dětské dopravní hřiště se rozkládá na  ploše 1865 m2. 
Tvoří ho jedna okružní křižovatka a jedna styková kři-
žovatka. Součástí areálu je také objekt na úschovu kol, 
dopravního značení apod.

Stavbu na  základě veřejné zakázky realizovala firma 
AŽD Praha s.r.o., v  období září 2016 až červen 2017. 
V letních měsících proběhla kolaudace stavby. Ve škol-
ním roce 2017/2018 bude hřiště již plně v provozu. 

Celkové náklady na výstavbu dětského dopravního hři-
ště činily 3,018 mil. Kč. Z toho v roce 2016 a v roce 2017 
obdrželo město dotaci z  rozpočtu JMK na  výstavbu 
hřiště v celkové výši 1,182 mil Kč (tj.  39,17%). Celkové 
vlastní náklady města činily 1,836 mil Kč.

Věříme, že svým provozem přispěje dětské dopravní 
hřiště ke zvýšení bezpečnosti dětí a mládeže, ale také se-
niorů a ostatních obyvatel města.

Za realizační tým projektu

Ing. Hana Mlýnková, regionální rozvoj města Pohořelice
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NOVÝ SYSTÉM TŘÍDĚNÍ ODPADU MÁ PRVNÍ VÝSLEDKY

Máme k dispozici první výsledky třídění odpadu v Po-
hořelicích. V období duben až červenec 2017 oproti ob-
dobí duben až červenec 2016 došlo k nárůstu vytřídě-
ného množství odpadu o 182 t (z toho bioodpad 155 t, 
papír 12 t, plast 15 t). Ve srovnávaném období došlo také 
k výraznému poklesu množství směsného komunálního 
odpadu (o 214 t) a to především díky třídění bioodpadu. 
Čtvrtletní odměna vyplácená městu firmou EKO-KOM, 
a. s. za  množství vytříděného odpadu se téměř zdvoj-
násobila (za období 2. čtvrtletí 2017 činila 205 tis. Kč.).

EKO-KOM, a.s. je autorizovaná obalová společnost pro-
vozující celorepublikový systém, který zajišťuje zpětný 
odběr a využití odpadů z obalů – dle zákona č. 477/2001 
Sb., o obalech. Systém EKO-KOM je založený na spolu-
práci průmyslových podniků a obcí. Více na www.eko-
kom.cz.

Stále je možné se přihlásit do  systému třídění odpadu 
a vyzvednout si barevné popelnice. Přihlásit se můžete 
pomocí přihlášky na  webových stránkách města, pro-
střednictvím e-mailu ivana.galiova@pohorelice.cz nebo 
telefonicky na tel. č. 720 071 497. 

Děkujeme všem občanům za  spolupráci při zavádění 
nového systému třídění odpadu v našem městě. 

Zvýšení počtu nádob na tříděný odpad

Během uplynulých několika měsíců byly optimalizová-
ny počty kontejnerů na tříděný odpad. Na stanovištích, 
kde to bylo potřeba, byly postupně přidávány kontejne-
ry na  papír, plast a  sklo. Na  11 stanovišť byly přidány 
kontejnery na kovy. Dále byla vytvořena tři nová stano-
viště  - dvě v  lokalitě Polní a  jedno u  sběrného dvora 
na Loděnické ulici. 

150101 
papír

150102 
plast

150107 
sklo

200201 
bio

200301 
směsný ko-

munální odpad
04/2016 7,44 4,38 3,22 0,00 98,55
05/2016 5,43 5,65 3,74 0,00 90,48
06/2016 7,29 4,77 3,02 0,00 119,06
07/2016 6,63 5,44 2,62 0,00 96,81
04/2017 6,10 7,89 3,49 24,10 54,96
05/2017 14,52 10,14 3,18 40,70 47,88
06/2017 9,11 8,71 2,61 46,22 45,67
07/2017 8,84 8,92 2,66 43,54 42,31

rozdíl 2016/2017 11,77 15,41 -0,66 154,56 -214,08

Zdroj dat: FCC ČR, s.r.o. (údaje v tunách)

Na některá stanoviště byly přidány kontejnery na textil. 
Nyní je v Pohořelicích celkem 12 kontejnerů na použitý 
textil (viz tabulka), službu zajišťuje Diakonie Broumov 
(3 kontejnery) a  spol. Textil Eco (9 kontejnerů), která 
spolupracuje s Nadací Sova. Textil je využíván pro cha-
ritativní účely, nepoužitelné zbytky jsou zpracovány 
na průmyslové textilie.

Na vyřazená elektrozařízení a baterie jsou v Pohořelicích 
4 kontejnery (viz tabulka), další plánujeme v  nejbližší 
době umístit do areálu bývalých kasáren. Menší sběrná 
nádoba na elektrozařízení a baterie je i ve vstupní hale 
Městského úřadu. Tuto službu zajišťuje spol. ASEKOL 
a.s.

Na  všechna sběrná místa budou umístěny popelnice 
na  jedlé oleje a  tuky (zelené nádoby o  objemu 240 l). 
Tyto nádoby budou určeny pouze na  použitý potravi-
nářský olej a tuk v uzavřených obalech (např. v PET la-
hvích). Sběr olejů bude zajišťovat společnost EKO-PF 
s.r.o.

Všechny výše uvedené druhy odpadů je možné ode-
vzdávat také na sběrném dvoře na Loděnické ulici. Ote-
vírací doba: út, čt, so 8-16 hod. Dále je zde možné ode-
vzdat i bioodpad, objemný odpad, zářivky a nebezpečné 
odpady. 

Neočipované popelnice nebudou od listopadu 
vyvezeny

Od listopadu 2017 nebudou neočipované popelnice vy-
váženy, počínaje termínem svozu 8./9.11.2017. Žádáme 
proto občany, aby si všechny svážené popelnice na směs-
ný komunální odpad nechali označit RFID kódy (čipy). 
Neočipované popelnice proto prosím nahlaste na tel. č. 
720 071 497 nebo e-mail ivana.galiova@pohorelice.cz.
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Poř.č. Název stanoviště papír + plast + sklo kovy textil elektro oleje
1 ul. Brněnská – u garáží × – × – *
2 ul. Brněnská – Jednota × × × × *
3 ul. Krátká × – – – *
4 nám. Svobody × × × – *
5 ul. Hybešova – u školy × × × × *
6 ul. Mlýnská - křižovatka × – – – *
7 ul. Dlouhá – u SVČ × × – – *
8 Tesco, ul. Vídeňská × × × – *
9 ul. Vídeňská – hřbitov × – × – *

10 ul. Znojemská – Jednota × × – × *
11 ul. Znojemská – kasárny × – × × *
12 lokalita Polní I. u DHL × × × * *
13 lokalita Polní II., ul. Haňkova × × – × *
14 ul. U Cihelny × – – – *
15 lokalita Polní III.,U větrolamu × – – – *
16 Lokalita Polní IV., u zdi × – – – *
17 U sběrného dvora × – – – *
18 Smolín – obchod × × × – *
19 Nová Ves – Jednota × × × – *
20 Velký Dvůr – obchod × × × – *

× ... nádoba je umístěna     – ... nádoba není umístěna     * ... nádoba bude brzy umístěna

PŘEHLED STANOVIŠŤ KONTEJNERŮ NA TŘÍDĚNÝ ODPAD

Termíny vývozu odpadu v září  2017:
• papír: 20. 9. 2017 (ST)
• plast: 6. 9. 2017 (ST)
• bioodpad: 7. 9., 14. 9., 21. 9. a 28. 9. 2017 (ČT)
• směsný odpad: 13./14. 9. a 27./28 .9.  2017 (ST/ČT)

Uvedené termíny platí pouze pro domácnosti, veřejná 
sběrná místa jsou svážena v jiných termínech (čtrnácti-
denní interval).

Termíny svozu nebezpečného odpadu:
• Pohořelice: 10. 10. 2017 (ÚT) 
• Smolín, Nová Ves a Velký Dvůr: 17. 10. 2017 (ÚT)

Jedná se o  zářivky, výbojky, akumulátory, galvanické 
články (baterie), barvy, lepidla, oleje a nádoby jimi zne-
čištěné. Na nádobě musí být uvedené, co v ní je (např. 
olej, barva, kyselina, ředidlo, apod.) Dále sem patří vy-
řazená elektrická zařízení (televizory, ledničky, malé 
spotřebiče, atd..).

Odpady prosím odložte v  ranních hodinách k  silnici 
před dům (do 9:00 hod.!). Svoz zajišťuje spol. FCC ČR 
s.r.o.

Nové stanoviště kontejnerů na tříděný odpad před sběrným dvorem na Loděnické ulici
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Termíny svozu velkoobjemového odpadu:
• Pohořelice: 12. 10. až 14. 10. 2017 (ČT-SO) 
• Smolín, Nová Ves a Velký Dvůr: 19. 10. až 21. 10. 2017 

(ČT-SO)

Kontejnery budou přistaveny na  obvyklých místech 
a budou vyváženy průběžně po naplnění. 

Pohořelice - ulice Brněnská, „Chaloupky“, lokalita Polní, 
ulice Mlýnská, Stará Obec, ulice U Cihelny, ulice Šumic-
ká, nám. Svobody, Smolín, Nová Ves, Velký Dvůr.

Do kontejnerů patří: velkoobjemový odpad, jako jsou 
např. části nábytku, koberce a jiný odpad větších rozmě-
rů, který nelze uložit do  nádob na  směsný komunální 
odpad a do kontejnerů na tříděný odpad. Větší větve je 
možné odložit vedle kontejneru, budou se dále zpraco-
vávat. 

Do  kontejnerů nepatří: nebezpečný odpad, stavební 
suť, biologický odpad a další vytříditelné složky komu-
nálního odpadu, jako je papír, sklo, plast, nápojové kar-
tony a kovy. A také sem nepatří vyřazená elektrozařízení 
(pračky, ledničky, atd.), které je možné odevzdat v úterý 
při svozu nebezpečného odpadu. (tj. Pohořelice 10. 10. 
2017 a Smolín, Nová Ves a Velký Dvůr 17. 10. 2017.

Děkujeme, že třídíte odpad.

Ivana Galiová, odbor životního prostředí

SPLATNOST POPLATKU ZA ODPADY 
2017 | OZV MĚSTA POHOŘELICE Č.1/2017

Poplatek za provoz systému shromažďování, sběru, pře-
pravy, třídění, využívání a  odstraňování komunálních 
odpadů pro rok 2017 je splatný 30. 9. 2017. V případě 
neuhrazení poplatku včas a  ve  správné výši se dlužná 
částka za daný rok navyšuje od 1. 10. 2017 o 50%.

Šťastná Marta, referent finančního odboru

KULTURNÍ AKCE
• 21.9. | Žákovský koncert – ZUŠ Pohořelice
• 22.9. | Divadelní představení „Manželský čtyřúhelník“ 

sál Radnice
• 30.9. | Den seniorů – sál Radnice
• 1.10. | Michal k snídani – kino, 180,-Kč

Vzpomínka

Dne 3. září 2017, uplyne 12 roků od úmrtí našeho 
milovaného pana Ing. Rostislava Čecha.

Ti co ho znali, věnujte mu prosím tichou vzpomínku.

Vzpomíná manželka Renata, syn Rostislav s rodinou, 
dcera Renata s rodinou

STAVEBNÍ ÚPRAVY STŘEDISKA VOLNÉHO 
ČASU, DLOUHÁ 39

V  letních měsících probíhají práce na  objektu SVČ 
Dlouhá 39. Hlavní stavební práce zahrnují zateplení ob-
jektu, nová zastřešení a venkovní úpravy. Stavbu reali-
zuje na základě výběrového řízení firma STAMA, s.r.o.

Obvodový plášť budovy byl zateplen venkovním kon-
taktním zateplovacím systémem (ETICS) z  pěnového 
stabilizovaného polystyrénu a minerálních vláken s po-
vrchovou tenkovrstvou silikonově pryskyřičnou omít-
kou. Rovněž byly provedeny nové klempířské prvky, 
došlo k  úpravě dešťových svodů a  k  překotvení bles-
kosvodu.

Původní vstupní schodiště bylo nahrazeno novou kon-
strukcí, jejíž stěny jsou z betonových zdících tvarovek, 
stupně z prefabrikovaných dílců s ocelovým zábradlím. 
Povrch podesty je z betonových dlaždic.

Staré betonové schodiště do sklepa bylo také odstraně-
no a nahrazeno novým. Střešní konstrukce nad vstupy 
jsou nově provedeny z pozinkované oceli a dřevěné kon-
strukce tvořící střešní rovinu.

STAVBY VE MĚSTĚ
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PROTIPOVODŇOVÁ OPATŘENÍ MĚSTA 
POHOŘELICE

Počátkem roku 2017 byly zahájeny stavební práce 
na Protipovodňových opatření města Pohořelice, které 
realizuje společnost SYNER VHS Vysočina, a.s.

Účelem stavby je zajistit ochranu doposud neochráněné 
zastavěné i nezastavěné části města Pohořelic na levém 
břehu Jihlavy a  jižně od  zástavby před zaplavením při 
povodňových stavech v řece Jihlavě až do úrovně průto-
ku 100 – leté povodně.

Předmětem stavby je vybudování ochranných hrá-
zí, hrázových propustí, nájezdů a  přejezdů přes hráze, 
ochranných železobetonových zídek, mobilních hraze-
ní, vodních prvků, propustků a mostků.

Ochranné hráze budou na povrchu ohumusovány a ose-
ty vhodnou travní směsí, takže budou dobře začleněny 
do okolního terénu. Výšky ochranných zdí se pohybují 
v rozmezí od 0,0 m až do 2,0 m nad stávajícím terénem. 
Povrch zdí bude na  obou lícech vytvořen z  hladkého 
pohledového betonu. V  trasách stávajícího oplocení 
budou ochranné zídky provedeny jako součást nového 
oplocení pozemků. Ochranné zídky ze železobetonové 
konstrukce budou nad terénem tloušťky 30 a 60 cm v zá-
vislosti na výšce zdi.

V současné době probíhá navážení hrází a jejich hutně-
ní, betonáž ochranných železobetonových zídek, úprava 

zhlaví kanalizačních šachet a  skrývka ornice. Celkem 
bude zbudováno 5721 m ochranných hrází, 1023 m 
ochranných zdí, 888 m průlehů a  2703 m odvodňova-
cích kanálů. V rámci samostatného stavebního objektu 
je řešeno také zprůtočnění stávajícího koryta Smolín-
ského potoka. Předpokládaný termín ukončení prací je 
duben roku 2019.

REKONSTRUKCE ZDRAVOTNÍHO STŘEDISKA

Na stavbě byl v současné době dokončen kabelový pro-
poj mezi objektem radnice a  zdravotním střediskem 
(trubní vedení vysokohustotního polyetylénu o  vněj-
ším průměru 50 mm) v  délce 95,0 m, dále byla polo-
žena nová zemní kabeláž pro veřejné osvětlení v délce 
125,0 m vč. zbudování patek pro osazení 6 ks pozinko-
vaných sloupů.

V samotném objektu zdravotního střediska byly prove-
deny vnitřní rozvody pro elektroinstalaci (silnoproud, 
slaboproud), vodu, kanalizaci (splašková, dešťová), to-
pení, vyvolávací systém a vzduchotechniku. 

Dále byly dokončeny hrubé omítky ve  II.NP a  stavba 
pokračuje v provádění omítek štukových. V I. NP byly 
zahájeny práce na  hrubých omítkách. Ve  II. NP byly 
ukončeny práce na pokládce vyrovnávací vrstvy podla-
hy z pěnobetonu.

Ing. Daniel Dvořák, investice a údržba města



INFORMACE Z MĚSTA

20 POHOŘELICKÉ LISTY | ZÁŘÍ 2017

Pohořelické listy – periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává Město Pohořelice, IČO 00283509. Adresa vydavatele Vídeňská 
699, 691 23 Pohořelice. Zaregistrováno Ministerstvem kultury České republiky, reg. značka MK ČR E 21729. Email sekretariat@pohorelice.cz, 
tel. 519 301 328, kontakt pro inzerci Veronika Zvejšková, tel. 519 301 335, e-mail: veronika.zvejskova@pohorelice.cz.

Uzávěrka následujícího čísla 14.9.2017, vyjde 2.10.2017. Publikace neprošla jazykovou úpravou. Vychází v nákladu 1 875 ks. Tisk a grafické 
zpracování zajišťuje Tiskárna Didot, spol. s r.o., Trnkova 119, 628 00 Brno. Vyhrazujeme si právo redakčně upravit externí příspěvky, nevracet 
nevyžádané rukopisy a snímky, obdržené materiály nezveřejnit, důvody nezveřejnění nesdělovat.

komerční inzerce

NAUČ SE ŘÍCI NE!!!
KAMPAŇ V CENTRU MĚSTA POHOŘELICE

Dne 13. 9. 2017 proběhne v centru města na ulici Brněn-
ská celodenní kampaň zaměřená na problém závislostí 
u mladých lidí, riziko závislosti na drogách a alkoholu. 
Celá akce je součástí celoročního projektu BEZPEČ-
NĚJŠÍ POHOŘELICE 2017, která je spolufinancována 
z rozpočtu Jihomoravského kraje. Kampaň je pořádána 
ve spolupráci s Policií ČŘ, krajské ředitelství PČR Jiho-
moravského kraje, VATOU ze Židlochovic – nízkopra-
hové centrum pro děti a  mládež, Střediskem volného 
času Pohořelice a ZŠ a MŠ Pohořelice.

Kampaň se koná dne 13. září 2017 před Radnicí 
na  ulici Brněnská, Pohořelice. V  dopoledních hodi-
nách do ní budou zapojeni žáci 9. a 8. tříd pohořelické 
základní školy. V  odpoledních hodinách bude určena 
široké veřejnosti, takže se určitě nebojte přijít zeptat 
na cokoliv, co by vás z této oblasti zajímalo a o čem byste 
se chtěli se zkušenými odborníky poradit. Předpokláda-
né ukončení kampaně bude v 15:00 hodin.

Za realizační tým projektu

Ing. Hana Mlýnková, město Pohořelice


